
 

 

 

 

Začátek listopadu přilákal do káranských lesů spousty 

houbařů. Poměrně teplé a vlhké počasí nám nadělilo 

slušnou poslední letošní úrodu hub. Následné inverzní 

mlhy a ranní teploty kolem bodu mrazu již jen 

podtrhly ponurost dnešní obecné nálady. 

Covid-19 je stále dominantním a již poněkud 

únavným tématem všude. Pokračující přešlapy 

vládnoucích politiků mnoho lidí demotivuje a počty 

nemocných i zemřelých jsou pořád velmi vysoké. 

Dříve přijaté zákazy se dále rozšířily například o 

opětovné uzavření všech restaurací a provozoven řady 

služeb, snížení možných kontaktů, či zákaz nočního 

vycházení.  

V Káraném nastala změna v sestavě obecního 

zastupitelstva. Po dlouhých letech ze zastupitelstva na 

vlastní žádost odešel Petr Zatloukal. Zastupitelstvo obce Káraný tak nyní má 6 členů. 
 

 

Káranská karanténa už zase 
Milí občané, 

Všichni sledujeme v médiích, co vlastně můžeme a co nemůžeme, a snažíme se udržet si zdravou mysl, než 

budeme moci žít jako dříve. Někdo čeká na vakcínu, někdo na promoření, někdo na zázrak a všichni čekají 

na vizi, jak to vlastně bude. Káraný má také svoje číslo nakažených, které nám z krajského úřadu týdně 

aktualizují.  Někdy vzroste, jindy se nehne, tak jako v celé republice. Káraný má i své covidové oběti. 

Podzim bývá většinou smutný a rozvážný. Je to počasím, kratším dnem, je to udělováním státních 

vyznamenání v den Vzniku samostatného státu. Smutnění přispívá i den Památky zesnulých a Den boje za 

svobodu a demokracii také evokuje vzpomínky na nepříliš radostnou dobu. Ten letošní je ještě smutnější. 

Mateřská škola již dostala i nový nátěr fasády 

Nový kalendář 2021 je k zakoupení 

za 130,- Kč na Obecním úřadě Káraný. 



Někteří z nás přišli o někoho blízkého, akce, které náš podzim trochu rozzářily, jako Strašidlovačka, se 

nemohly konat a vlastně ani ta vyznamenání se neudělovala. 

Zase se zavřely obchody, restaurace, školy. Děti zůstaly doma s nadšením, které trvalo týden, někdy i méně, 

a už se zase všechny těšily do školy. Rodiče diskutovali o svých zkušenostech s různými typy a nástroji on-

line výuky. Nyní, kdy se ty nejmenší děti pomalu vrací do lavic, tak ty, co zůstaly doma jim závidí. Závidí 

i to, že celý den prosedí v rouškách a nesmí se ani protáhnout, ani si zazpívat. Všichni si přejeme, ať už tam 

jsou všechny. 

Sama mám doma prvňáčka, tak jsem toho plná. Tím, že děti zůstanou doma se omezí spousta činností, které 

by mohly probíhat, ale nemá je kdo vykonávat, protože rodiče doma dohlíží na ratolesti a nemohou do 

práce. Situace je pro nás všechny složitá. 

Moc nás všechny zasáhlo, že jsme nemohli uspořádat oblíbenou Strašidlovačku, opéci si společně vuřty a 

projít strašidelnou stezku.  

Karanténa se nevyhnula ani naší školce, která byla zavřená jen nutných 10 dnů a doufáme, že to bylo 

naposled. Jesličky měly omezení jen sekundárně, a to na čtyři dny. 

Co s vánočními trhy a rozsvěcením stromečku? Je to již 

dlouholetá tradice a je škoda o ni přijít, ovšem pravidla 

se musí dodržovat. Oslovili jsme tedy prodejce, zda jsou 

ochotni pravidla přijmout. Tedy venkovní prodej, stánky 

min 4 m od sebe, jen omezený vstup lidí, tak aby se dalo 

odpočítat na každého 20 m2 včetně prodejců a zákaz 

jakékoli konzumace na místě. Oslovení podnikatelé toto 

byli ochotni přijmout, ale prodloužení nouzového stavu, 

kde na tržištích lze prodávat jen ovoce zeleninu, 

potraviny a květiny, nám naši snahu překazilo. Bohužel 

další věc, která nemůže proběhnout je zpívání dětí u 

stromečku. Nakonec jsem kontaktovala Ing. Ivetu Klementovou, krizovou manažerku Krajské hygienické 

stanice Středočeského kraje, a na základě jejího doporučení se letos Káranské vánoční trhy konat nebudou. 

Stromek rozsvítíme první adventní neděli, 29.11. Stříbrný smrk stál v osadě Tři duby a Obci Káraný ho 

věnoval pan Jaroslav Hušner. Jeho kácení a stavění zajistili členové SDH Káraný. Všem moc děkujeme. 

A co Lucie a svátek světla 13.prosince? Tam je to o poznání jednodušší. Upustíme od zahajovacího 

shromáždění, povídání o Lucii, průvodu a osobního posílání světýlek. Ohňostroj je ale nekontaktní a 

pozorovatelé jistě vzdálenost mezi sebou dodrží. Budeme rádi, když všichni půjdou na procházku k Labi 

v bílém a společně oslavíme svátek Lucie. Začátek ohňostroje bude jako vždy v 17:30. 

A co bude dál, jak budeme moci oslavit Vánoce? Letos budou určitě jiné a záleží jen 

na nás, jak hezké si je se svou rodinou uděláme. Užijte si i přípravy, jak nám to 

všechna omezení dovolí. Zkusme se vrátit k tradicím našich babiček a prababiček a 

vychutnat si Vánoce bez shonu a stresu. Společně si k tomu budeme přát, ať na nás 

ten PES nevrčí a ať se brzy přitrouble umívá.     Barbora Krejčí 
 

Z – Box zprovozněn v Káraném 

Doručovací služba Zásilkovna osadila a zprovoznila v Káraném u vodárny 

svůj výdejní a podací „Z-Box“. Tento box usnadní doručování zásilek nejen 

v dnešní covidové době. Jedná se zatím sice o základní velikost, ale 

s přihlédnutím k velikosti naší obce je to asi pochopitelné (stejně velký box 

mají třeba i v Toušeni). Pro jeho lepší využitelnost je proto vhodné, aby si 

příjemci své zásilky vyzvedávali co nejdříve a uvolnili tak instalované 

schránky pro další zásilky. Další zlepšení se připravuje ve spolupráci 

s obchůdkem paní Ramzerové, kde také brzy vznikne výdejní místo. 



 

Stolní tenis 

Tělovýchovná jednota Jizera Káraný hledá nového vedoucího oddílu stolního tenisu, jehož náplní bude 

zajistit administrativu ohledně registrací, evidenčních seznamů, přihlášek do turnajů a tréninky dětí, 

mládeže a registrovaných i rekreačních hráčů. 
Miloš Zolman 

Sportovní a kulturní akce 
Vzhledem k vládním opatřením zatím nelze pořádat žádné kulturní ani sportovní akce. 

Za přísného dodržení všech pravidel a opatření se přeci jen něco událo. 

 

Sázení stromků v naší obci 21.11.2020 
Dne 21.11.2020 od 9:00 hodin proběhla za dodržení všech opatření, výsadba nových 

stromků na konci Václavské ulice. Sázelo se 25 švestek a 23 dubů. Volba stromů 

byla jednoduchá. Švestky nám zde nikde podél cest nerostou a jsou velmi oblíbené 

a celkem odolné. A duby, které jsou součásti obecního erbu, tam byla volba jasná. 

Účast musela být omezená, i proto se výsadba protáhla až do odpoledních hodin, ale 

dílo se podařilo a stromky už teď vytváří krásnou scenérii podél obou cest. Až 

vyrostou, bude to ještě krásnější a švestky zajisté velmi chutné. Otázka je, zda nám 

pánové nechají nějakou tu švestku i do knedlíků a koláčů. 

Děkujeme našim hasičům a všem zúčastněným za pomoc při této velmi záslužné 

činnosti. 

 

Káranský vánoční strom pro Brandýs nad Labem 
Sobota 21.11.2020 nebyla jen dnem výsadby, ale i dnem kácení. Vzrostlý stříbrný 

smrk na zahradě u rodiny Procházkových byl adeptem na vánoční stromek obce 

Káraný, ale jelikož byl objemný a vzrostlý až moc (19,7 metrů vysoký a vážil 3,5 

tuny), byl nakonec nabídnut do Brandýsa nad Labem. Po několika návštěvách 

zástupců radnice včetně pana starosty a poté expertů přes logistiku a kácení, byl 

strom vybrán, aby dominoval vánoční výzdobě zdejšího náměstí. Kácení a nakládka 

stromu zabrala celé sobotní dopoledne a nebylo to vůbec jednoduché. I ulice Na 

Betonce byla částečně blokovaná, ale většina řidičů byla ohleduplná a objela úsek 

vedlejšími ulicemi. Až budete mít cestu přes náměstí v Brandýse nad Labem, 

vzpomeňte si při pohledu na vánoční strom, že s ním tam je i kus naší obce.  
          Alice Hodačová 
 

Práce na rekonstrukci železničního mostu nadále intenzivně pokračují. V současnosti probíhá přesun 

stávajícího mostu na provizorní pilíře. Zde bude sloužit pro dočasný jednokolejný provoz po dobu 

výstavby nového mostu. Ten bude osazen po úpravě původních nosných pilířů. 



„Káraný přehled historie od pravěku do 21. století“  

Autor: Oldřich Křivánek 
 

Pestrá náplň činnosti TJ Jizera láká lidi k aktivitě 

pokračování (foto O. K. + archiv TJ Jizera) 

 

V tělocvičně se od podzimu do 

jara – prakticky denně - nabízí 

možnost k pohybu. I když zájem 

-zejména dětí o tělovýchovu 

klesá s úměrně přibývajícími 

nabídkami jiných zájmových 

činností, počítačů atd., přesto 

se daří aktivně udržovat cvičení 

rodičů a dětí za vedení 

cvičitelky Evy Dynybylové, 

úspěšně byl - zásluhou člena 

vedení TJ Miloše Zolmana - 

obnoven oddíl stolního tenisu 

(včetně školičky dětí a ustavení 

závodního družstva dospělých), 

neustal ani veliký zájem o 

cvičení žen, (vedené Šárkou 

Menclovou) i o vystoupení na 

sokolském sletu (vedené Ivou 

Šichorovou) a další cvičení. Je 

udržována i tradice zdejších sportovních karnevalů (Bára 

Menclová), jsou pořádány výlety, zájezdy.  

To se pokouším doložit fotkami, ze kterých plyne nejen nabídka klasické tělovýchovné a 

sportovní náplně, tenisových a fotbalových turnajů, volejbalu, ale i významné oživení zdejšího 

života společenského, kde vedle tradičních dětských i dospěláckých karnevalů, byly zavedeny 

pravidelné, bohatě navštěvované Sportovní dny dětí, podzimní loučení se sportovištěm 

Strašidlovačkami pro děti i dospělé, obnovení letních ochotnických divadelních představení 

na hřišti u Jizery. 
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